

gustav / March 08, 2009 03:10PM

[\[半導體\] \[科技政策\] 政府主導「台灣記憶體公司」籌設](#)

[半導體] [科技政策] 政府主導「台灣記憶體公司」籌設

政府研議已久的動態隨機存取記憶體 (D R A M) 產業整併方案，三月五日終於端出檯面。經濟部長尹啟銘舉行記者會宣布「台灣D R A M產業再造方案」，將成立一家台灣記憶體公司 (T M C)，由聯電集團旗下智原科技董事長宣明智負責籌辦。尹啟銘表示，T M C可能與美光或爾必達之一成為策略夥伴，但若兩家的條件都很好，也不排除同時納入。

尹啟銘強調，T M C將整合台灣目前的優勢，包括 I C設計公司、下游的模組與系統廠商，形成上中下游的整合。新公司將具備研發中心、D R A M產能整合平台及品牌行銷等整合性功能。他有信心可以吸引國內六家D R A M廠商加入，但加入前必須先整頓結構、負債等問題，以建立一家沒有財務包袱、機動力強、有競爭力的公司。

國內D R A M業者華亞科、南亞科、力晶、華邦電都對這項方案肯定，認為有助台灣D R A M業長遠發展。但都表示政府尚未揭露足夠資訊細節，不足決定是否確定加入T M C。

外資法人則表示，最重要的是改善D R A M廠財務狀況，由於D R A M價格持續走低，廠商債務更加惡化，這對T M C將是一大挑戰。此外，台廠技術落後韓廠，技術升級也需要一筆可觀的資金。因此，外資目前對台灣D R A M股看空態度不變。

資訊來源：

[自由時報電子報 2009/03/06](#)

[Semi-conductor] [Sci-Tech Policy] Taiwan Government Conducts the Incorporation of "Taiwan Memory Company, TMC"

The copiously deliberated DRAM industries merge program has finally be announced on 5th-Mar., 2009. Minister of Economic Affairs Chii-Ming Yiin (尹啟銘) explained "Taiwan DRAM Industries Reformation Program" (trans. temp.) at press conference, expressing that a state-owned company Taiwan Memory Company (TMC) will be incorporated, and the task was assigned to the industry expert President of Faraday Technology Co., UMC Group, John Hsuan (宣明智)'s charge. Yiin said, in principle TMC might form adddd strategical alliance with either Micron or Elpida, without ruling out the possibility of merging both if both companies offer satisfactory beef.

Yiin stressed, TMC aims at integrating the advantages Taiwan possesses now, which include IC design companies, module suppliers and system providers, forming a complete unity among upstream, midstream and downstream companies. The new state-owned company will be equipped with an R&D center, a DRAM production capacities integration platform and branding faculty. He believes with such a highly integrated scheme, the six DRAM companies in Taiwan would be willing to join the company. But, he added, the participants are expected to reform regarding corporation organization and finance beforehand so that the joint venture can be a financially healthy, highly tactical and competitive company.

The DRAM companies in Taiwan including Inotera Memories, Nanya Technology Co., PSC and Winbond, endorse this program, approving that such a plan is helpful with the long-term development of Taiwan's DRAM industry. But before more detailed information is released, they can not express any determined inclination toward the program yet.

Foreign capitals said, the most urgent focus is the financial problems of these DRAM companies, especially when the price of DRAM keeps collapsing. Besides, Taiwan's companies cannot compete Korea's right now regarding kernel techniques, the makeover of which requires quite amount of capital. So far, foreign capital still remains bearish on Taiwan DRAM.

Reference:

[Liberty Times E-paper 2009/03/06](#) (in Chinese)

(Deutsch)

[Halbleiter] [Sci-Tech Politik] Taiwan Regierung leitet die Gesellschaftsgründung von „Taiwan Speicher Firma“

Das lange überlegte D-RAM-Industrie-Mischprogramm hat schließlich am 5. März 2009 verkündet. Minister der wirtschaftlicheren Angelegenheiten Chii-Ming Yiin (尹啟銘) erklärte „Taiwan-D-RAM Industrie-Verbesserung-Programm“ bei der Pressekonferenz, und sagte, dass ein staatliches Unternehmen Taiwan Speicher Firma (Taiwan Memory Company, TMC) aufgestellt wird. Und die Aufgabe wurde John Hsuan (宣明智) zugewiesen, dem der Präsident der Faraday-Technologie Co., UMC Gruppe, ist. Yiin sagte, TMC konnte prinzipiell ein strategisches Bündnis entweder mit Mikron oder Elpida bilden, ohne die Möglichkeit des Mischens mit beide durchzustreichen, wenn die beide Firmen annehmlisches Rindfleisch anbieten.

Yiin betonte, TMC anstrebt, die Vorteile zu integrieren, die Taiwan jetzt besitzt, d.i., die IC-Entwurf Firmen, Modullieferanten und die Systemsversorger zu umfassen, so dass eine komplette Einheit gebildet wird. Das neue staatliche Unternehmen wird mit einem R&D Zentrum, eine D-RAM-Produktionskapazität-Integrationsplattform und eine Markenbildungsbüro ausgerüstet. Er glaubte, mit solchem integrierendem Entwurf, die sechs D-RAM-Firmen in Taiwan sich an den Firma anzuschließen möchten. Aber, fügte er hinzu, werden die Teilnehmer erwartet, ihre Korporationsorganisation und Finanzierung erst zu verbessern, damit das Jointventure eine finanziellgesunde, in hohem Grade taktische und konkurrierende Firma sein kann.

Edited 7 time(s). Last edit at 03/09/2009 10:13AM by gustav.

HP / March 09, 2009 01:33AM

[Re: \[半導體\] \[科技政策\] 政府主導「台灣記憶體公司」籌設](#)
有德文耶！
